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Tere! 
Saadan vastuse Teie küsimustele teenuse GCA muutmise kohta: 
Kuidas prognoosite teenuse kasvu lähiaastatel? Kas vajadus teenuse järgi võiks suureneda? 
Alates 2019 kuni 2022 on GCA bioloogilise ravi teenust kasutanud 18 patsienti, kellest 28%on saavutanud haiguse 
remissiooni 13 manustamiskorraga, 17 % patsientidest on ravi katkestanud kõrvaltoimete tõttu ning 33% 
patsientidest vajavad haiguse remissiooni saavutamiseks ja tüsistuste vältimiseks pikemat ravi. Arvestades senist 
praktikat võib öelda, et umbes 30% patsientidest (6 patsienti) vajab senisest pikemat ravi, kuid samas tuleb arvesse 
võtta, et 17% patsientidest katkestavad ravi enne 13 manustamiskorra täitumist kõrvaltoimete tõttu ja osadel 
patsientidel tuleb kõrvaltoimete tõttu pikendada ravimi manustamise intervalle. Kokkuvõtvalt võiks öelda, et olulist 
teenuse vajaduse tõusu ei ole alust prognoosida, teenuse muutmine võimaldab samasuguse eelarve sees teha 
osadele patsientidele pikemat ravi teiste patsientide ravi katkestamise arvelt, samuti senise praktika alusel võib ka 
öelda, et 27% patsientidest on saavutanud haiguse remissiooni 15-18 manustamise korraga, seega ei esine eluaegse 
ravi vajadust. 
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